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P r o t o k ó ł  Nr XII/12 

 sesji Rady Gminy Narewka odbytej w dniu 28 marca 2012 r.  

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Narewka ul. Białowieska 1 

 

 Obecni radni: 

1. Gryc Mieczysław   - zam. Narewka 

2. Kulesza Sławomir   - zam. Siemianówka 

3. Rowiński Jerzy    - zam. Lewkowo Stare 

4. Charkiewicz Aleksander  - zam. Eliaszuki 

5. Chlabicz Leon    - zam. Narewka 

6. Drewnowski Jan   - zam. Mikłaszewo 

7. Drozd Jerzy    - zam. Narewka 

8. Januszkiewicz Luba   - zam. Mikłaszewo 

9. Kalinowski Paweł   - zam. Nowe Masiewo 

10. Krasnopolski Mirosław  - zam. Narewka 

11. Niedźwiedź Andrzej Marcin - zam. Kapitańszczyzna 

12. Nieścieruk Paweł   - zam. Ochrymy 

13. Oniskiewicz Daniel   - zam. Siemianówka 

14. Sadowski Stanisław   - zam. Tarnopol 

15. Wierzchowska Halina  - zam. Zabłotczyzna 

W sesji ponadto udział wzięli: 

1. Pawilcz Mikołaj   - Wójt Gminy 

2. Skirko Dariusz    - Nadleśniczy N-ctwa Browsk 

3. Skiepko Andrzej   - Wicestarosta, Radny Rady Powiatu 

4. Stulgis Anna    - p.o. Dyrektora GOK 

5. Lewsza Maria    - Dyrektor Zespołu Szkół 

6. Karpiuk Jadwiga   - Redaktor Gazety „Nad Narewką” 

7. Zubrycki Piotr    - sołtys sołectwa Babia Góra 

8. Rejent Helena    - sołtys sołectwa Eliaszuki 
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9. Kiczkaluk Włodzimierz  - sołtys sołectwa Grodzisk 

10. Saczko Olimpia    - sołtys sołectwa Guszczewina 

11. Mirosław Dobrzyński           - sołtys sołectwa Janowo 

12. Chodakowski Jerzy   - sołtys sołectwa Krynica 

13. Wojciechowski Jan   - sołtys sołectwa Leśna 

14. Ciełuszecki Jan   - sołtys sołectwa Lewkowo Nowe  

15. Bondaruk Eugeniusz   - sołtys sołectwa Lewkowo Stare 

16. Filinowicz Alina   - sołtys sołectwa Stare Masiewo 

17. Marczuk Jan    - sołtys sołectwa Nowe Masiewo 

18. Łuksza Helena    - sołtys sołectwa Michnówka 

19. Trusiewicz Mirosława  - sołtys sołectwa Mikłaszewo 

20. Korolczuk Maria   - sołtys sołectwa Nowa Łuka 

21. Opolska Elżbieta   - sołtys sołectwa Narewka 

22. Karpiuk Waldemar   - sołtys sołectwa Ochrymy 

23. Łuksza Zenaida   - sołtys sołectwa Olchówka 

24. Wróblewski Aleksy   - sołtys sołectwa Planta 

25. Suchodoła Witalis   - sołtys sołectwa Podlewkowie 

26. Szymaniuk Artur   - sołtys sołectwa Siemianówka  

27. Witkowski Leszek   - sołtys sołectwa Tarnopol 

28. Wierzchowska Halina  - sołtys sołectwa Zabłotczyzna 

29. Miszczuk Krystyna   - Kierownik Zarządu Dróg Powiatowych 

Obrady XII sesji Rady Gminy otworzył o godz. 10,00 Przewodniczący 

Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc, który im przewodniczył. 

Po powitaniu zebranych i stwierdzeniu prawomocności obrad /w sesji w chwili 

stwierdzania prawomocności obrad uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum 

do podejmowania prawomocnych uchwał/ przewodniczący Rady Gminy 

przedstawił porządek obrad XII sesji. 
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Do przedstawionego porządku obrad radni żadnych uwag ani propozycji jego 

zmiany nie zgłosili. Porządek obrad XII sesji Rady Gminy przedstawia się 

następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy. 

2. Wnioski i interpelacje radnych. 

3. Stan dróg na terenie gminy i planowane inwestycje drogowe. 

4. Informacja o planowanych imprezach kulturalnych i artystycznych w 2012 r. 

5. Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2012 – 

2025. 

6. Zmiany w budżecie gminy na 2012 r. 

7. Powzięcie uchwał w sprawach: 

    - przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt, 

    - nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego, 

    - uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

    - przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości, 

    - wyrażenia zgody na pozyskanie materiału rozmnożeniowego /pędów/ z 

pomników przyrody, 

    - wyrażenia zgody na koszenie łąk położonych w użytkach ekologicznych, 

    - Programu współpracy Gminy Narewka z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2012 r., 

     - nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Narewka,  

     - ustalenia wysokości diet radnym i kosztów podróży służbowych, 

     - udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Hajnowskiemu. 

 8. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między XI a XII sesją 

Rady Gminy. 

 9. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

 10. Wolne wnioski. 

Do punktu 1 - przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy. 
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc zwrócił się do 

radnych z pytaniem, czy mają jakieś uwagi do protokołu z XI sesji Rady Gminy. 

Do protokołu z XI sesji Rady Gminy radni żadnych uwag nie zgłosili i w 

zarządzonym głosowaniu 14 głosami – za, go przyjęli. Pan Stanisław Sadowski 

przybył na salę obrad po przyjęciu protokołu z XI sesji Rady Gminy. 

 

Do punktu 2 – wnioski i interpelacje radnych. 

 W tym punkcie porządku obrad głos zabrali: 

1. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka, który pytał o plany 

związane z wysypiskiem śmieci w Siemianówce. Mówił, że roznoszone są z 

niego po okolicy przez wiatr śmieci i zdarza się, że są podpalane. Pytał, jakie są 

możliwości uporządkowania ulic, placów przy świetlicach wiejskich, 

przystanków PKS w Siemianówce i na terenie gminy? Mówił, że przykro jest, 

że radni nie mogli uczestniczyć w spotkaniu z Sejmową Komisją Mniejszości 

Narodowych, która przebywała na terenie naszej gminy. Pytał, co z 

obywatelskim projektem ustawy o zmianie ustawy o ochronie przyrody? Wnosił 

o rozplantowanie nawiezionej ziemi przy cmentarzu w Siemianówce. 

2. Pan Paweł Nieścieruk – radny zam. w Ochrymach wnosił o opróżnienie 

kontenera na śmieci przy cmentarzu w Lewkowie, o wyrównanie /zgarnięcie/ 

poboczy drogi powiatowej Lewkowo Stare – Eliaszuki, zdemontowanie słupów 

przydrożnych przy nieczynnej linii kolejowej do Ceramiki Budowlanej w 

Lewkowie, odnowienie przejścia dla pieszych w Lewkowie Starym /przy posesji 

Pana sołtysa/, naprawę nawierzchni drogi wojewódzkiej Nr 687 na odcinku od 

Planty /łącznie z przejazdem kolejowym/ do drogi do cmentarza w Lewkowie, 

udrożnienie rowów w Lewkowie Nowym w okolicy sklepu na „Pacanowie” i 

byłego punktu skupu mleka. 

3. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol podziękował Pani 

Kierownik Zarządu Dróg Powiatowych o wycięcie zakrzaczenia przydrożnego 

przy drodze powiatowej w Tarnopolu /od „Krasnej Hrebli” w stronę 
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Siemianówki/. Wnosił o utworzenie przejścia dla pieszych w Tarnopolu, przy 

świetlicy wiejskiej i przystanku PKS i ułożenie chodnika w Tarnopolu /po 

jednej stronie drogi/. 

4. Pan Mirosław Krasnopolski – radny ze wsi Narewka wnosił o utworzenie 

przejścia dla pieszych przy drodze wojewódzkiej Nr 687 w miejscowości 

Narewka tj. przy skrzyżowaniu ulicy Białowieskiej z ul. Hajnowską, 

skrzyżowaniu ul. Wołkowyckiego z ul. Hajnowską i przy skrzyżowaniu ul. 

Mickiewicza z ul. Hajnowską. 

5. Pan Jerzy Drozd – radny zam. w Narewce wnosił o wymianę podłogi na 

przystanku PKS w Skupowie i jego przekrycie, podsypanie i wyrównanie drogi 

do Grzegorza Gorustowicza i Boruty w Skupowie oraz wyrównanie drogi 

powiatowej Minkówka – Podlewkowie. 

6. Pani Halina Wierzchowska – radna ze wsi Zabłotczyzna proponowała, żeby 

raz jeszcze zgłosić do Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich potrzebę 

budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej Nr 687 między Narewką a 

Świnorojami.  

7. Pani Luba Januszkiewicz – radna ze wsi Mikłaszewo wnosiła o wycięcie 

zakrzaczenia przydrożnego przy drodze powiatowej Narewka – Leśna oraz 

drogach gminnych Mikłaszewo – „Dziki Zachód”, a także wycięcie części 

drzew – topoli przy drodze gminnej Mikłaszewo – „Dziki Zachód”. Zakupem 

topoli są zainteresowani mieszkańcy kolonii. 

 

Do punktu 3 - stan dróg na terenie gminy i planowane inwestycje drogowe. 

 O stanie dróg gminnych i planowanych na nich inwestycjach 

poinformował Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy. 

Poinformował on między innymi, że dróg gminnych jest 326 km, w tym dróg 

publicznych – 74 km. 

Zamierzenia na rok bieżący to: 

- budowa ulicy we wsi Krynica wraz z dojazdem do wsi od drogi asfaltowej, 
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- przebudowa ul. w Nowym Masiewie, 

- opracowanie projektu technicznego na modernizację drogi Guszczewina – 

Gruszki wraz z ul. w Guszczewinie oraz na przebudowę ul. Cichej w 

Siemianówce, 

- być może współuczestnictwo finansowe w opracowaniu projektu na 

przebudowę ul. w Olchówce.  

Ponadto są i będą zdejmowane pobocza z gminnych dróg żwirowych, wstawiane 

też są i będą przepusty drogowe. Część dróg gminnych jest udostępniona 

jednemu z mieszkańców w celu wycięcia zakrzaczenia przydrożnego. W 

przygotowaniu jest projekt o dofinansowanie budowy dróg rolniczych tj. Nowe 

Masiewo – Zamosze i od drogi gminnej do Słobódki. Wspólnie ze Starostwem 

Powiatowym w Hajnówce, Burmistrzem Michałowa złożono wniosek do 

Marszałka Województwa Podlaskiego o rozpoczęcie w bieżącym roku 

opracowania projektu technicznego na przebudowę drogi wojewódzkiej z 

deklaracją udziału finansowego w tym zadaniu /Starostwo Powiatowe – 100 tys. 

zł, Michałowo i Narewka po 50 tys. zł/. Gdyby wniosek został załatwiony 

pozytywnie projekt byłby opracowywany w roku bieżącym jak i przyszłym, 

gdyż część drogi jest położona w obszarze Natura 2000. 

 Informację o stanie dróg powiatowych na terenie Gminy Narewka 

przedstawiła Pani Krystyna Miszczuk – Kierownik Zarządu Dróg Powiatowych 

w Hajnówce. 

 /informacja zał. Nr 1 – w załączeniu/ 

Pani Kierownik poinformowała również, że zapisała wszystkie wnioski dot. 

dróg powiatowych zgłoszone przez radnych w punkcie „wnioski i interpelacje 

radnych” i dołoży starań, żeby zaspokoić oczekiwania radnych. 

W dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka, który mówił, że 

szanuje pracę drogowców, która została wykonana w ubiegłym roku na drogach 

powiatowych, ale czy był sens wykonywania tych robót skoro znowu są tam 
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ubytki? Uważa, że lepiej byłoby, gdyby naprawić mniejszy odcinek drogi, ale 

solidniej, żeby przez dłuższy czas nie było ubytków. Drogi na terenie naszej 

gminy mają słabe podłoża, wymagają wiec solidniejszych napraw. 

2. Pani Krystyna Miszczuk – Kierownik ZDP odnosząc się do głosu Pana 

radnego poinformowała, że w roku ubiegłym pojawiła się szansa uzyskania 

dodatkowych środków na drogi powiatowe. Wprowadzono nowe zadania, żeby 

otrzymać środki. Technologia naprawy dróg wymaga odpowiedniej 

temperatury, a w związku z tym, że nie była ona w roku ubiegłym odpowiednia 

naprawa dróg wyszła, jak wyszła. Wszystkie odcinki, na których są ubytki 

zostaną naprawione. 

3. Pan Sławomir Kulesza – radny ze wsi Siemianówka mówił, że droga 

powiatowa od Bobrowskich do przejazdu PKP w Siemianówce na odcinku od 

przystanku PKS do Stacji PKP została naprawiona dobrze, natomiast odcinek od 

Bobrowskiego do przystanku PKS został zawężony i pokryty emulsją zbyt 

cienko, wobec czego są widoczne ubytki. Prosił o naprawę odcinka drogi od 

przystanku PKS w Siemianówce do Bobrowskiego. 

4. Pani Krystyna Miszczuk – Kierownik ZDP odnosząc się do głosu Pana 

radnego stwierdziła, że ten odcinek drogi był realizowany jako zadanie 

dodatkowe i przy nieodpowiedniej temperaturze. Prosiła o cierpliwość i 

obiecała, że zostanie on naprawiony w czasie, gdy będą realizowane inwestycje 

na terenie Gminy Narewka. 

5. Pan Jerzy Rowiński – radny ze wsi Lewkowo Stare podziękował Pani 

Kierownik ZDP za szybką naprawę krawężnika w Lewkowie Starym.  

Wnosił o ustawienie w pionie znaków drogowych, które szczególnie po okresie 

zimowym tak nie stoją. Prosił o zwracanie na to uwagi przez cały czas i 

poprawianie ustawienia znaków, jeśli tego wymagają. 

6. Pani Krystyna Miszczuk – Kierownik ZDP odnosząc się do głosu Pana 

radnego poinformowała, że znaki drogowe zostaną ustawione tak jak powinny 

być. 
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7. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy poinformował, że 3 przepusty drogowe  

/na drogach powiatowych – Olchówka – Zabrody, na wysokości Osowego i na 

cieku w Bernackim Moście/ wymagają pilnie naprawy, gdyż stwarzają 

zagrożenie bezpieczeństwa. 

8. Pani Luba Januszkiewicz – radna ze wsi Mikłaszewo pytała, czy będzie w 

roku bieżącym regenerowana droga powiatowa na odcinku Narewka – 

Mikłaszewo? 

9. Pan Andrzej Skiepko – Wicestarosta Hajnowski odpowiadając na pytanie 

Pani radnej poinformował, że droga Narewka – Mikłaszewo będzie w tym roku 

modernizowana ze środków budżetu powiatu, bez angażowania środków 

budżetu Gminy Narewka. 

10. Pan Jerzy Drozd – radny zam. w Narewce wnosił o wycięcie części topoli 

przy drodze powiatowej tj. od drogi wojewódzkiej do wsi Skupowo. 

11. Pan Aleksander Charkiewicz – radny ze wsi Eliaszuki pytał, w jakim 

terminie zostanie ułożony po jednej stronie drogi powiatowej w Eliaszukach 

chodnik? Mówił, że mimo naprawiania odcinka drogi Eliaszuki – Lewkowo 

Stare w miesiącach letnich znowu są tam ubytki. Uważa, że jest tak, dlatego że 

podczas uzupełniania ubytków za dużo daje się grysu, a za mało emulsji.  

Wnosił o zgarnięcie poboczy i wyrównanie drogi powiatowej do wsi 

Michnówka, ustawienie przepustu na skrzyżowaniu drogi Eliaszuki – Lewkowo 

Stare z droga do Michnówki /za zakrętem/. 

12. Pan Sławomir Pańkowski – pracownik ZDP w nawiązaniu do głosu 

przedmówcy stwierdził, że na odcinku drogi powiatowej Lewkowo Stare – 

Eliaszuki, który był regenerowany w roku ubiegłym nie ma ubytków, są w 

innych miejscach. 

13. Pan Aleksander Charkiewicz – radny ze wsi Eliaszuki mówił, że w roku 

ubiegłym zgłaszał potrzebę ustawienia dwóch przepustów drogowych przy 

drogach powiatowych i nie zostało to wykonane. 
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14. Pani Halina Wierzchowska – radna ze wsi Zabłotczyzna pytała, czy może 

wyciąć przy swojej posesji 2 topole i brzozę? 

15. Pani Krystyna Miszczuk – Kierownik ZDP odpowiadając na pytanie Pani 

radnej poinformowała, że drzewa przy drogach powiatowych sprzedają do 

wycięcia w drodze przetargu. Rozpoczną procedurę w zakresie wycięcia drzew 

w Zabłotczyźnie. 

16. Pan Aleksy Wróblewski – sołtys sołectwa Planta wnosił o zgarnięcie 

poboczy drogi powiatowej w Plancie tj. od drogi asfaltowej do byłych 

magazynów GS ”SCH”, gdyż wysokie pobocza zatrzymują wodę na jezdni, 

przez co niszczy się nawierzchnia. 

17. Pan Jan Ciełuszecki – sołtys sołectwa Lewkowo Nowe wnosił o naprawę 

nawierzchni drogi powiatowej w Lewkowie Nowym tj. na odcinku od posesji Nr 

40 do sklepu na „Pacanowie” /szczególnie ok. 50 m odcinka przy posesji P. 

Gołubowskiego, gdzie jest mocno pokruszona nawierzchnia asfaltowa/. 

18. Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady Gminy mówił, że Gmina 

Narewka ze swego budżetu dofinansowała prace na drogach powiatowych w ub. 

r. kwotą 148 tys. zł. Pytał, w jakiej wysokości dofinansowują takie roboty inne 

gminy i czy nie jest tak, że roboty na drogach powiatowych w danej gminie są 

wykonywane, a gminy nie dofinansowują tych zadań. 

19. Pani Krystyna Miszczuk – Kierownik ZDP odnosząc się do głosu Pana 

przewodniczącego Rady Gminy stwierdziła, że w chwili obecnej nie ma 

informacji o wysokości dofinansowania prac na drogach powiatowych w 

gminach przez daną gminę. Jako Zarząd wykonują prace na drogach 

powiatowych na terenie powiatu tylko przy 50 % partycypacji z budżetu gminy. 

W roku ubiegłym na terenie Gminy Narewka wykonanych zostało najwięcej 

prac w porównaniu z innymi gminami. 

20. Pan Andrzej Skiepko – Wicestarosta Hajnowski poinformował i 

pogratulował Panu Wójtowi przyznania mu tytułu „Zasłużony dla Powiatu 

Hajnowskiego”.  
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Poinformował również, że w połowie marca na terenie powiatu przebywał wraz 

ze swoim zastępcą Pan Dyrektor Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

Pojawiła się szansa opracowania projektu technicznego przebudowy drogi 

wojewódzkiej Juszkowy Gród – Zwodzieckie. Z inicjatywy Pana Wójta Gminy 

Narewka wspólnie z Powiatem Hajnowskim, Gminą Michałowo i Powiatem 

Białostockim wystąpiono do Marszałka o przystąpienie do opracowania projektu 

w tym roku. W bieżącym roku modernizowane będą drogi powiatowe tj. Leśna  

-Olchówka i Minkówka – Suszczy Borek przy 50 % udziale budżetu gminy 

Narewka w kosztach. Droga Narewka – Mikłaszewo będzie modernizowana w 

100 % ze środków budżetu powiatu. Odnośnie naprawy w ub. r. odcinka drogi 

Lewkowo Stare – Eliaszuki stwierdził, że to nieprawda, że na tym odcinku są 

ponownie ubytki, jak twierdził radny Pan Aleksander Charkiewicz. Drogę tą 

niszczy ciężki transport. Znaki drogowe zostaną ustawione jak być powinny. 

Zgadza się ze zdaniem radnych, że jeśli coś się robi to trzeba robić dobrze, ale 

często stan nawierzchni drogi należy poprawić natychmiast. Poinformował 

również, że w związku z budową przejścia granicznego w Siemianówce będzie 

też poprawiony stan nawierzchni drogi powiatowej od Siemianówki przez 

Tarnopol do drogi wojewódzkiej. Stwierdził, że scalenie gruntów w obrębie 

Olchówka obejmuje ponad 300 ha. Koszt to ok. 2 mln zł. Przejęcie drogi 

powiatowej w Olchówce przez Gminę Narewka jest na etapie uzgodnień z 

sąsiednimi powiatami. 

21. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy proponował, żeby Starostwo Powiatowe 

odbyło rozmowy z Ceramiką Budowlaną w Lewkowie w zakresie skierowania 

na inną drogę ruchu z kopalni. Wówczas można byłoby odcinek drogi od 

Lewkowa do mostu na rzece Narewka /droga do Kapitańszczyzny/ wykonać w 

niższym standardzie – dostosowanym do mniejszego tonażu. Proponował też 

żeby Starostwo Powiatowe wystąpiło z wnioskiem o dofinansowanie 

przebudowy odcinka tej drogi w ramach Narodowego Programu Przebudowy 

Dróg Lokalnych. 
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22. Pan Andrzej Skiepko – Wicestarosta Hajnowski w nawiązaniu do głosu Pana 

Wójta stwierdził, że propozycję Pana Wójta przyjmuje do wiadomości i będą 

poczynione działania w tym kierunku. Gdyby ciężki sprzęt nie korzystał z tej 

drogi mogłaby ona w dość krótkim czasie zostać zmodernizowana. 

 Pan Wicestarosta poinformował również, że 20 kwietnia br. odbędą się w 

Świnorojach Powiatowe Biegi Przełajowe. 

23. Pan Aleksander Charkiewicz – radny ze wsi Eliaszuki, pytał, czy będzie 

układany chodnik we wsi Eliaszuki? Zgodził się ze stwierdzeniem Pana 

Wicestarosty, że drogę Lewkowo Stare – Eliaszuki niszczą ciężkie samochody z 

ładunkiem. 

24. Pan Leszek Witkowski – sołtys sołectwa Tarnopol pytał, czy jest możliwość 

namalowania na drodze powiatowej w Tarnopolu linii przerywanej? 

Rada Gminy jednomyślnie przyjęła informacje o stanie dróg na terenie 

gminy i planowanych inwestycjach drogowych. 

 

Do punktu 4 - informacja o planowanych imprezach kulturalnych i 

artystycznych w 2012 r. 

 Informację o planowanych imprezach kulturalnych i artystycznych w 

2012 r. przedstawiła Pani Anna Stulgis - p.o. Dyrektor GOK. 

 /informacja – zał. Nr 2 – w załączeniu/ 

W dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Paweł Nieścieruk – radny zam. w Ochrymach, który prosił o przekazanie 

radnym i sołtysom kalendarza imprez kulturalnych na 2012 rok. 

2. Pan Aleksander Charkiewicz – radny ze wsi Eliaszuki prosił o rozwieszanie 

na terenie gminy większej ilości plakatów informujących o danej imprezie. 

3. Pani Anna Stulgis – p.o. Dyrektor GOK odnosząc się do głosu przedmówców 

poinformował, że w dniu dzisiejszym przekaże radnym i sołtysom kalendarz 

imprez kulturalnych. Plakaty informujące o imprezach kulturalnych są 

wywieszane na tablicach ogłoszeń w sołectwach przez kierowców dowożących 
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uczniów do Zespołu Szkół. Obiecała przekazywać je do sołectw również za 

pośrednictwem radnych i sołtysów. 

 Radni jednomyślnie przyjęli informację o planowanych imprezach 

kulturalnych i artystycznych w 2012 r. 

 

Do punktu 5 - zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na 

lata 2012 – 2025. 

 Propozycję zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka 

na lata 2012 – 2025 przedstawił Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy. 

Do przedstawionej propozycji zmian żadnych uwag nie zgłoszono. 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2012 – 2025. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 14 radnych /w chwili 

głosowania na sali obrad nie było Pana Jana Drewnowskiego/, Rada Gminy 

większością głosów - 13 – za, O – przeciw, 1 – wstrzymujący się, powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XII/102/12 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 

2012 – 2025 

- stanowiącą zał. Nr 3 

 

Do punktu 6 - zmiany w budżecie gminy na 2012 r. 

 Propozycję zmian w budżecie gminy na 2012 r. przedstawił Pan Mikołaj 

Pawilcz – Wójt Gminy. 

Do przedstawionej propozycji zmian w budżecie gminy żadnych uwag nie 

zgłoszono. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 r. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 
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 u c h w a ł ę  Nr XII/103/12 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok 

- stanowiącą zał. Nr 4 

 O godz. 11,10 przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach, 

która trwała do godz. 11,30. 

 

Do punktu 7 - powzięcie uchwał. 

 Wszystkie projekty uchwał /oprócz projektu w sprawie ustalenia 

wysokości diet radnym i kosztów podróży służbowych/ w tym punkcie porządku 

dziennego przedstawiał, uzasadniał i wyjaśniał Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt 

Gminy. 

Wyjaśniając projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt Pan Wójt 

poinformował, że program został zaopiniowany przez Koło Łowieckie „Orzeł”. 

Inne podmioty uprawnione nie przedstawiły swoich opinii. 

 /kserokopia opinii Koła Łowieckiego – zał. Nr 5 – w załączeniu/ 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O - wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XII/104/12 

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt 

- stanowiącą zał. Nr 6 

 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w 2013 roku. 
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W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O - wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XII/105/12 

w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2013 

roku 

- stanowiącą zał. Nr 7 

 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O - wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XII/106/12 

w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

- stanowiącą zał. Nr 8 

 

 Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy  

 Rada Gminy 15 głosami – za, O – przeciw, O - wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XII/107/12 

w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

- stanowiącą zał. Nr 9 

 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na pozyskanie materiału rozmnożeniowego /pędów/ z 

pomników przyrody. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy  

 Rada Gminy 15 głosami – za, O – przeciw, O - wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XII/108/12 
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w sprawie wyrażenia zgody na pozyskanie materiału rozmnożeniowego /pędów/ 

z pomników przyrody 

 - stanowiącą zał. Nr 10 

 

 Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na koszenie łąk położonych w użytkach 

ekologicznych. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy  

 Rada Gminy 15 głosami – za, O – przeciw, O - wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XII/109/12 

w sprawie wyrażenia zgody na koszenie łąk położonych w użytkach 

ekologicznych 

 - stanowiącą zał. Nr 11 

 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

Programu współpracy Gminy Narewka z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2012 r. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy  

 Rada Gminy 15 głosami – za, O – przeciw, O - wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XII/110/12 

w sprawie Programu współpracy Gminy Narewka z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2012 r. 

- stanowiącą zał. Nr 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Narewka. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy  

 Rada Gminy 15 głosami – za, O – przeciw, O - wstrzymujących się powzięła: 
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 u c h w a ł ę  Nr XII/111/12 

w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Narewka   

 - stanowiącą zał. Nr 13 

 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnym i kosztów 

podróży służbowych odczytał Pan Mieczysław Gryc – Przewodniczący Rady 

Gminy, który opowiedział się także za nie podwyższaniem diet radnym. 

Za nie podwyższaniem diet radnym opowiedział się także Pan Mirosław 

Dobrzyński – sołtys sołectwa Janowo. Stwierdził, że nie otrzymał projektu 

uchwały i nie mógł odpowiadać na pytania mieszkańców o proponowaną 

wysokość podwyżki diet radnym. 

Innych głosów nie było. 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości diet radnym i kosztów podróży służbowych. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy  

 Rada Gminy większością głosów /9 – za, 5 – przeciw, 1 – wstrzymujący się/ 

powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XII/112/12 

w sprawie ustalenia wysokości diet radnym i kosztów podróży służbowych 

- stanowiącą zał. Nr 14 

 

 Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Hajnowskiemu. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy  

 Rada Gminy 15 głosami – za, O – przeciw, O - wstrzymujących się powzięła: 

 u c h w a ł ę  Nr XII/113/12 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Hajnowskiemu 

- stanowiącą zał. Nr 15 
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Do punktu 8 - sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między XI a 

XII sesją Rady Gminy. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Mieczysław Gryc udzielił głosu Panu 

Mikołajowi Pawilcz – Wójtowi Gminy w celu przedstawienia sprawozdania z 

działalności Wójta Gminy w okresie między XI a XII sesją Rady Gminy. 

 /sprawozdanie – zał. Nr 16 – w załączeniu/ 

Do przedstawionego sprawozdania radni żadnych uwag nie zgłosili i 

jednomyślnie je przyjęli. 

Pan Wójt odniósł się również do głosu Pana radnego Daniela Oniskiewicza w 

sprawie zaproszenia radnych na spotkanie z Sejmową Komisją Mniejszości 

Narodowych. Poinformował, że pobyt komisji sejmowej na terenie naszej gminy 

uzgadniał poseł Pan Eugeniusz Czykwin. Wszystkie osoby, które tu przebywały 

miały zaproszenie przewodniczącego komisji. Na przyszłość będzie 

przekazywać wolę radnych, że chcą uczestniczyć w spotkaniu.  Sejmowa 

Komisja Mniejszości Narodowych dyskutowała na temat ustawy o ochronie 

przyrody. 

 W tym punkcie porządku obrad głos zabrali: 

1. Pan Jerzy Drozd – radny zam. w Narewce, który pytał, gdzie zostaną 

zorganizowane dożynki? 

2. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytanie Pana radnego 

poinformował, że dożynki odbędą się na stadionie w Narewce. 

3. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka mówił, że są dwa 

programy, z których można pozyskać środki na utworzenie przedszkola. Pytał, 

czy planowane jest podjęcie działań w tym zakresie i uruchomienie na terenie 

gminy przedszkola? Pytał również, czy będą zbierane podpisy pod obywatelską 

inicjatywą, żeby zagwarantowane zostały środki dla gmin na terenie, których 

utworzony bądź powiększony będzie park narodowy? 

4. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytania Pana radnego 

poinformował, że ministerialny program dotyczy pomocy na uruchomienie 
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nowych przedszkoli. Szukając nowych rozwiązań będziemy czynić starania, 

żeby pozyskać środki z POKL, gdyż na to, co jest środków nie ma. Zakłada się 

utrzymanie na terenie gminy dwóch klubów przedszkolaka. 

Prawdopodobnie w kwietniu, maju będą zbierane podpisy w sprawie subwencji 

środowiskowej. Projekt ma sens i szansę powodzenia. Opracowanie projektu 

zadeklarował, na wysłuchaniu publicznym w sprawie obywatelskiego projektu 

ustawy o ochronie przyrody, Pan Michał Kulesza. 

 

Do punktu 9 - odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

 Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych udzielił Pan Mikołaj 

Pawilcz – Wójt Gminy. I tak: 

- w chwili obecnej wysypisko śmieci w Siemianówce jest porządkowane. 

Ustawione zostaną tablice zakazujące wysypywania śmieci. Wysypisko zostanie 

zlikwidowane, 

- utrzymanie w należytym porządku otoczenia świetlic, w których zatrudnieni są 

pracownicy należy do tych pracowników, posesje świetlic wiejskich, w których 

nie ma zatrudnionych pracowników utrzymują sołtysi. Przystanki PKS, ulice od 

1 kwietnia br. będą sprzątać pracownicy wykonujące prace w ramach prac 

społecznie – użytecznych, 

- na obywatelskim wysłuchaniu odnośnie obywatelskiego projektu ustawy o 

ochronie przyrody wypowiedziały się zarówno samorządy jak i „strona 

ekologiczna”. Nie wiadomo, kiedy zostanie powołana podkomisja w tym 

zakresie. Jest szansa, że projekt zostanie przeredagowany. Sejm może dokonać 

zmian w projekcie. Wszystkie osoby wypowiadające się na przesłuchaniu 

publicznym opowiadały się za programami osłonowymi dla gmin, 

- nawożona ziemia k. cmentarza w Siemianówce zostanie rozplantowana, 

- zostaną opróżnione kontenery KP 7 przy cmentarzu w Lewkowie, 

- wniosek o wyrównanie /zgarnięcie/ poboczy przy drodze powiatowej 

Lewkowo Stare – Eliaszuki oraz wniosek o odnowienie pasów na przejściu dla 



 

19 

pieszych w Lewkowie Starym /przy posesji P. sołtysa/ zostaną przekazane do 

Zarządu Dróg Powiatowych w Hajnówce, 

- słupki drogowe przy przejeździe kolejowym w Lewkowie Starym zostaną 

zdjęte. Linia kolejowa do Ceramiki Budowlanej jest nieczynna i jest własnością 

gminy, 

- wniosek o naprawę drogi wojewódzkiej Nr 687 na odcinku od wsi Planta 

/łącznie z przejazdem kolejowym/ do drogi do cmentarza w Lewkowie zostanie 

przesłany do Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

- wniosek o udrożnienie rowu przy drodze powiatowej w Lewkowie Nowym tj. 

w okolicy sklepu „na Pacanowie” i byłego punktu skupu mleka zostanie 

przekazany do Zarządu Dróg Powiatowych, 

- rów w Lewkowie Nowym przy drodze gminnej zostanie udrożniony, 

- potrzeba utworzenia przejścia dla pieszych na drodze powiatowej we wsi 

Tarnopol, przy świetlicy wiejskiej i przystanku PKS oraz ułożenia w Tarnopolu 

chodnika po jednej stronie drogi powiatowej zostaną przekazane do Zarządu 

Dróg Powiatowych, 

- w sprawie budowy chodnika w Eliaszukach nie wypowiedział się Wicestarosta 

Hajnowski, ani też Pani Kierownik Zarządu Dróg Powiatowych. W budżecie 

powiatu brakuje na to środków. Być może zadanie będzie mogło być 

zrealizowane przy przebudowie drogi, 

- wniosek o utworzenie przejść dla pieszych w Narewce przy drodze 

wojewódzkiej tj. skrzyżowaniu ul. Białowieskiej z Hajnowską, skrzyżowaniu ul. 

Wołkowyckiego z ul. Hajnowską i ul. Mickiewicza z ul. Hajnowską zostanie 

przesłany do Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

- przystanek PKS w Skupowie zostanie przekryty, a podłoga wymieniona, 

- drogi do Boruty i Grzegorza Gorustowicza w Skupowie zostaną podsypane i 

wyrównane, 

- wniosek o wyrównanie drogi powiatowej Minkówka – Podlewkowie zostanie 

przesłany do Zarządu Dróg Powiatowych, 
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- jeśli nie będzie projektu technicznego przebudowy drogi wojewódzkiej Nr 687 

chodnik do Świnoroj najprawdopodobniej nie będzie układany, 

- zakrzaczenie przydrożne pobocza drogi gminnej Mikłaszewo – „Dziki 

Zachód” w ubiegłym roku było wycięte, lecz krzaki znów odrosły. Z czasem 

będzie wycinane, 

- część topoli przy drodze gminnej Mikłaszewo – „Dziki Zachód” zostanie 

przeznaczona do wycinki. 

 

Do punktu 10 - wolne wnioski.  

 W wolnych wnioskach głos zabrali: 

1. Pan Daniel Oniskiewicz – radny ze wsi Siemianówka, który zwrócił się do 

sołtysów, aby apelowali do rolników i mieszkańców swoich sołectw, żeby nie 

wypalali oni traw. 

2. Pan Jan Marczuk - sołtys sołectwa Nowe Masiewo pytał, czy w związku z 

przebudową linii energetycznej we wsi Nowe Masiewo jest możliwość pomocy 

ze strony gminy w zakresie doprowadzenia energii elektrycznej do budynku 

mieszkalnego mieszkańca, który nie ma światła? 

3. Pan Jan Ciełuszecki – sołtys sołectwa Lewkowo Nowe prosił o ustawienie 

tablicy ogłoszeń w Lewkowie Nowym, przy sklepie „na Pacanowie”. Wnosił o 

podsypanie żwirem drogi w Lewkowie Nowym na kol. do Marczuka. 

Poinformował, że po jego osobistej interwencji została zamontowana skrzynka 

pocztowa na listy w Lewkowie Nowym, a także zostały na przystankach PKS 

wywieszone rozkłady jazdy autobusów. Mówił, że także w sprawie naprawy 

odcinka drogi wojewódzkiej od Planty do drogi do cmentarza w Lewkowie 

pojedzie do Pana Dyrektora Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

4. Pan Leszek Witkowski – sołtys sołectwa Tarnopol mówił o potrzebie budowy 

drogi /wraz z rowami/ od Ośrodka Turystyczno – Rekreacyjnego i Kulturalnego 

na Starym Dworze do skrzyżowania z drogą do WOPR. 
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5. Pan Sławomir Kulesza – radny ze wsi Siemianówka proponował, żeby w 

gazecie „Nad Narewką” zamieścić wystąpienie Pana Wójta /i inne dostępne/ 

na publicznym wysłuchaniu w sprawie obywatelskiego projektu w sprawie 

zmiany ustawy o ochronie przyrody. Poinformował, że w 2014 r. będzie 380 

rocznica Siemianówki. Proponował uczczenie tej rocznicy np. poprzez 

organizację festynu. 

6. Pan Eugeniusz Bondaruk – sołtys sołectwa Lewkowo Stare wnosił o 

wyrównanie gminnych dróg żwirowych na terenie sołectwa Lewkowo Stare. 

Proponował, żeby zbierany grunt z poboczy dowieźć na drogę do Rejenta /kol. 

Lewkowa Starego/ i wyrównać go. 

7. Pan Paweł Nieścieruk – radny zam. w Ochrymach wnosił o naprawę odcinka 

drogi od Bora Zdrój do mostku na Bobrówce poprzez zgarnięcie poboczy na 

środek drogi, gdyż w chwili obecnej po opadach deszczu drogą płynie woda. 

8. Pan Aleksander Charkiewicz – radny ze wsi Eliaszuki wnosił, żeby, jeśli będą 

wolne środki na drodze gminnej Eliaszuki – Michnówka wykonać nalewkę 

asfaltową. Są na niej 2 uskoki w poprzek drogi /na przepustach/ i wiele 

ubytków. Wnosił o naprawę drogi Eliaszuki – Bokowe, która do terenów 

Ceramiki Budowlanej jest nieprzejezdna oraz naprawę drogi w kierunku 

Bokowego od drogi powiatowej. 

9. Pani Helena Rejent – sołtys sołectwa Eliaszuki, pracownik świetlicy w 

Lewkowie Starym rozdała radnym foldery wykonane w ramach realizacji 

projektu Podlaska wieś tematyczna, z ofertą na pobyt w Lewkowie. 

Poinformowała, że w ubiegłym tygodniu wioskę wizytowała Polsko – 

Amerykańska komisja, która była zachwycona postępem prac jak i terenem. 

Zaprosiła zebranych do odwiedzenia wioski i podała adres strony internetowej. 

10. Pan Mirosław Dobrzyński – sołtys sołectwa Janowo podziękował za 

naprawę drogi od wsi Stoczek do ul. Białowieskiej w Narewce. 

11. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy, który odnosząc się do głosów w 

wolnych wnioskach poinformował: 
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- mieszkaniec Nowego Masiewa, który nie ma podłączonej energii elektrycznej 

powinien ubiegać się w Zakładzie Energetycznym o licznik, 

- tablica ogłoszeń przy sklepie „na Pacanowie” zostanie ustawiona, 

- codziennie na drogach gminnych pracuje gminny sprzęt i drogi są i będą 

sukcesywnie naprawiane, 

- na drogę na Starym Dworze opracowany jest lewostronny wtórnik terenu i jeśli 

będzie szansa to na gruntach wsi Tarnopol dokonane będzie scalenie. Potem 

można będzie ubiegać się o środki na roboty poscaleniowe tj. na drogi i rowy 

melioracyjne, 

- materiały z wysłuchania publicznego mogą być zamieszczone w gazecie „Nad 

Narewką”, 

- 380 rocznica Siemianówki w 2014 r. będzie uczczona, 

- droga od Bora Zdrój do Bobrówki jest na terenach torfowych i stąd problem z 

jej utrzymaniem. Będzie naprawiana, 

- 200 m odcinek drogi w Michnówce będzie w tym roku regenerowany, a ubytki 

zostaną uzupełnione, 

- droga od drogi powiatowej do Bokowego i droga od Bokowego do Ceramiki 

będą naprawione. 

 Pan Wójt pogratulował Pani Helenie Rejent sukcesów w realizacji 

projektu. 

 Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Mieczysław Gryc zamknął o godz. 12,40 obrady XII sesji, podziękował 

zebranym za udział oraz złożył życzenia świąteczne. 

 Na tym protokół zakończono. 

Do protokołu dołączono 16 załączników. 

 

Protokolant:                                                              Przewodniczący Rady Gminy 
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